

ຈົ່ງກາຍເປັນຜູ້ສ້າງຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວ

ເສີມສ້າງຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວແລະການສື່ສານພົວພັນ. ນີ້ແລະແມ່ນບັນຫາໃຫຍ່ໃນຍຸກສະໄໝຂອງພວກເຮົາ. ໃນປັດຈຸບັນນີ້ໄດ້ຖືກກຳນົດໃຫ້ມີການພັດທະນາດ້ວຍການຂັດແຍ່ງກັນ. ດ້ານໜຶ່ງ, ມະນຸດຮູ້ວ່າຕົນສາມາດສື່ສານພົວພັນລະຫວ່າງມະນຸດດ້ວຍກັນແລະລະຫວ່າງມະນຸດກັບສິ່ງສ້າງ. ໂລກລະບາດໂຄວິດທຳໃຫ້ພວກເຮົາຮັບຮູ້ໄດ້ສິ່ງນີ້ຢ່າງຊັດແຈ້ງຂຶ້ນຕື່ມອີກວ່າ: ໃນຄວາມເປັນມະນຸດ, ພວກເຮົາເປັນຄອບຄົວດຽວກັນ. ພວກເຮົາຢູ່ໃນການທົດສອບດຽວກັນ. ແລະອາໄສຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວ, ພວກເຮົາຈຶ່ງສາມາດຜ່ານພື້ນການທົດສອບນີ້ໄປໄດ້. ອີກດ້ານໜຶ່ງ, ການແບ່ງແຍກໃນສັງຄົມ, ການເມືອງ, ຈາລິຍະທຳກຳໃຫ້ເກີດການແຕກຫັກລະຫວ່າງສັງຄົມ, ລະຫວ່າງປະເທດ, ລະຫວ່າງຄອບຄົວ. ຄົນກະທົບຕ່າງກໍບໍ່ສາມາດຫລີກເວັ້ນບັນຫານີ້ໄດ້. ແມ່ນແຕ່ຢູ່ໃນດ້ານສາດສະໜາຄວາມເຊື່ອແລະໃນພຣະກຣິສຕະຈັກກຳພົບບັນຫານີ້ອີກດ້ວຍ. ຊຶ່ງເປັນທີ່ມາຂອງການບໍ່ຖືກຕ້ອງປອງດອງກັນ. ດ້ວຍເຫດນີ້, ການເປັນພິຍານເຖິງສັນຕິພາບແລະເອກະພາບຈຶ່ງເປັນສິ່ງສຳຄັນແລະຈຳເປັນ.

ບັນຫາທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງ, ໃນບາງປະເທດກຳໃຫ້ເກີດມີບັນຫາເລື່ອງການຂາດຄວາມເຊື່ອໝັ້ນແລະໄວ້ວາງໃຈກັບກຸ່ມກຣິສຕະຊົນ. ຍ້ອນວ່າ, ມີສະມາຊິກໃນພຣະກຣິສຕະຈັກໄດ້ລະເມີດທາງເພດກຳຄືທາງຊີວິດຈິດ. ຫລາຍຄົນທີ່ເຄີຍໄວ້ວາງໃຈ, ດຽວນີ້ກໍຂາດຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ. ທີ່ເຕເຊກຳຄືໃນສະຖານທີ່ອື່ນ, ພວກເຮົາກໍໄດ້ນຳບັນຫານີ້ມາພິດຈາລະນາໃຫ້ແຈ່ມແຈ້ງ. ເພາະພວກເຮົາປາດຖະໜາໃຫ້ເຕເຊເປັນສະຖານທີ່ຊຶ່ງສາມາດເຊື່ອຖືໄດ້ສຳລັບທຸກຄົນ. (www.taize.fr/protection).

ພຣະສາດສະໜາຈັກເປັນສະຖານທີ່ຂອງມິດຕະພາບສຳລັບທຸກຄົນ. ໃນຈຸດປະສົງນີ້, ພື້ນຖານຂອງການແບ່ງປັນສົນທະນາຈຶ່ງແມ່ນຄວາມເຊື່ອໝັ້ນໃນວາຈາພຣະເຈົ້າ. ພຣະກຣິສໂຕເຈົ້າ, ຍ້ອນຮັກພຣະອົງໄດ້ຍອມສະຫລະພຣະອົງເອງເພື່ອໃຫ້ພວກເຮົາໄດ້ພົບກັບບໍ່ເກີດຊີວິດ. ອາໄສບໍ່ເກີດຊີວິດນີ້, ພວກເຮົາສາມາດມີພະລະກຳລັງເພື່ອສືບຕໍ່ຊີວິດແລະເລືອກເອົາຄວາມຮັກແພງ. ສິ່ງເສີມກຽດສັກສີຂອງການເປັນມະນຸດ. ເພາະພຣະກຣິສໂຕເຈົ້າຮຽກເອີ້ນພວກເຮົາໃຫ້ເປັນໜຶ່ງດຽວກັນ. ແລະຄວາມໜຶ່ງດຽວລະຫວ່າງພວກເຮົາຈະເປັນເຄື່ອງໝາຍໃຫ້ທຸກຄົນຮູ້ວ່າພວກເຮົາເປັນໜຶ່ງດຽວໃນຄວາມຮັກກັບພຣະເຈົ້າອີກດ້ວຍ.

ຂ້າພະເຈົ້າຂໍສະເໜີຂໍ້ຄິດບາງຂໍ້ສຳລັບປີ ຄ.ສ. 2022 ນີ້ວ່າ: ພວກເຮົາມີບົດບາດອັນໃດໃນການເສີມສ້າງຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວລະຫວ່າງຄອບຄົວມະນຸດຊາດກັບສິ່ງສ້າງ, ກັບຜູ້ໃກ້ຊິດ, ກັບແຕ່ລະກຸ່ມສາດສະໜາ, ກັບກຸ່ມສະມາຄົມຂອງພວກເຮົາ, ແລະກັບດວງໃຈຂອງພວກເຮົາ ?

ລາຍເຊັນ
Brother Alois

ແຕ່ລະຂໍ້ສະເໜີທັງຫມົດຂ້າງເທິງນີ້ຈະມີຄຳເວົ້າໜຶ່ງເພື່ອຊ່ວຍລົງເລິກຂໍ້ຄິດ.

ແຕ່ລະຂໍ້ຄິດສັ້ນນີ້ຈະພົບເຫັນໄດ້ເທິງເວັບໄຊ, ໂອດີໂອຂອງເຕເຊ.

ຄຳອະທິບາຍແລະຂໍ້ຄິດໃນພຣະຄຳພີກ່ຽວກັບຂໍ້ສະເໜີທັງຫມົດນັ້ນກໍສາມາດພົບເຫັນໄດ້ເທິງເວັບໄຊ ເຊັ່ນດຽວກັນ (www.taize.fr/bible).

ການສະແຫວງບຸນແຫ່ງຄວາມເຊື່ອໃນປີ 2022

ເຖິງວ່າສະພາບການລະບາດຂອງໂຄວິດຢັງສືບຕໍ່ແຕ່ພວກເຮົາປາດຖະໜາໃຫ້ມີການສະແຫວງບຸນຢູ່ ເຕເຊແລະໃນສະຖານທີ່ອື່ນ.

ມີການປະຊຸມສັບປະດາທີ່ເຕເຊຕະຫລອດປີນີ້.

ວັນທີ 8 ຫາ 15 ພຶດສະພາ 2022. ສະແຫວງບຸນທີ່ແຜ່ນດິນສັກສິດ.

ວັນທີ 13 ຫາ 17 ກໍລະກົດ 2022. ພົບພໍ້ລະຫວ່າງພວກໜຸ່ມມຸດສະລິມກັບພວກໜຸ່ມກຣິສຕັງ.

ວັນທີ 21 ຫາ 28 ສິງຫາ 2022. ສັບປະດາສຳລັບເດັກໄວໜຸ່ມ 18-35ປີ. ໃນຊ່ວງສັບປະດານີ້, ຫາກມີພວກໜຸ່ມປາດຖະໜາເຂົ້າຮ່ວມ ກໍຈະມີລາຍການພິເສດກ່ຽວກັບການຮັກສາຄວາມລາກ ຫລາຍທາງຊີວະສາດ.

ວັນທີ 28 ທັນວາ 2022 ຫາ ວັນທີ 1 ມັງກອນ 2023. ການພົບພໍ້ຄັ້ງຕໍ່ໄປລະດັບຢູໂຣບ. ສ່ວນ ສະຖານທີ່ຈະປະກາດທີ່ Turin.

ຂໍ້ສະເໜີທີ 1: ຄວາມສຸກແຫ່ງການໄດ້ຮັບ

ພວກເຮົາທຸກຄົນສາມາດປະກອບສ່ວນໃນການສ້າງອະນາຄົດແຫ່ງສັນຕິພາບແລະຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວໃນຄອບຄົວມະນຸດຊາດ. ສິ່ງນັ້ນຈະເປັນໄປໄດ້, ກໍເລີ່ມຈາກສາຍໄຍພົວພັນລະຫວ່າງພວກເຮົາກັບຄົນອື່ນ. ການເປັນຫວ່ງເປັນໄຍເຖິງຄົນອື່ນ, ໃນຄອບຄົວຂອງພວກເຮົາ, ຜູ້ທີ່ຢູ່ໃກ້ຊິດແລະໝູ່ເພື່ອນພວກເຮົາ, ພິເສດໃນຊ່ວງເວລາແຫ່ງໂລກລະບາດໂຄວິດນີ້.

ຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວໃນຄອບຄົວມະນຸດຊາດສາມາດແຜ່ຂະຫຍາຍອອກໄປໄດ້ກໍຕໍ່ເມື່ອທຸກຄົນທີ່ພວກເຮົາເປີດໃຈຕ້ອນຮັບຄົນອື່ນທີ່ມາຈາກສະຖານທີ່ແຕກຕ່າງຈາກພວກເຮົາ. ຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວຈະເປັນໄປໄດ້ກໍຕໍ່ເມື່ອພວກເຮົາເຂົ້າໄປຫາຄົນທີ່ພວກເຮົາບໍ່ຄິດຫາເປັນປະຈຳ. ແລະພວກເຮົາຈະເຫັນວ່າສິ່ງທີ່ພວກເຮົາໄດ້ຮັບຈາກພວກເຂົາເປັນສິ່ງທີ່ພວກເຮົາບໍ່ຄາດຄິດໄດ້.

ຢ່າໃຫ້ຄວາມລັງເລແລະຄວາມຍ້ານທຳໃຫ້ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດກະທຳ. ແລະຄວາມສຸກແຫ່ງການໄດ້ຮັບມານັ້ນຈະເກີດຂຶ້ນແກ່ພວກເຮົາ. ເພາະໃນການພົບພໍ້ພົວພັນກັບຄົນອື່ນເທົ່ານັ້ນທີ່ພວກເຮົາຈະສາມາດພົບພໍ້ກັບຕົວຕົນທີ່ແທ້ຈິງຂອງພວກເຮົາ. ບາງຄັ້ງ, ກໍສາມາດຊ່ວຍບົດປ່ອຍພວກເຮົາອອກຈາກຄວາມໂສກເສົ້າໃນດວງໃຈຂອງພວກເຮົາແລະທຳໃຫ້ພວກເຮົາພົບກັບຄວາມໝາຍຂອງຊີວິດ.

ມີຄວາມປຽບທຽບໜຶ່ງຂອງພຣະເຊຊ້ເຈົ້າທີ່ເລົ່າເຖິງຄົນຜູ້ໜຶ່ງທີ່ຖືກທຳຮ້າຍບາດເຈັບນອນຢູ່ຂ້າງທາງ. ມີຄົນຕ່າງສາດສະໜາຜູ້ໜຶ່ງພົບເຫັນຊາຍໜຸ່ມບາດເຈັບນີ້. ເຂົາບໍ່ມີຄວາມຍ້ານແລະບໍ່ຄິດເຖິງຂອບເຂດດ້ານການເມືອງ, ສາດສະໜາແລະຈາລິຍະທຳທີ່ກົດຂັ້ນລະຫວ່າງເຂົາກັບຄົນບາດເຈັບນີ້. ການກະທຳຂອງຊາຍໜຸ່ມຄົນຕ່າງສາດສະໜານີ້ຈະບໍ່ທຳໃຫ້ຊີວິດຂອງເຂົາມີຄວາມໝາຍຫລາຍຂຶ້ນບໍ່? ວັນນີ້, ພວກເຮົາກໍຄວນກະທຳດັ່ງທີ່ຊາຍໜຸ່ມ”ຊາມາຣີແຕນຜູ້ດີ”ນັ້ນໄດ້ກະທຳ (ລກ 10, 29-37).

“ໜຶ່ງໃນສຳນວນທີ່ໃຊ້ແມ່ນຄຳວ່າ Ubuntu. ສິ່ງທີ່ທຳໃຫ້ມະນຸດມີຊີວິດ. Ubuntu ກ່າວວ່າມະນຸດບໍ່ສາມາດມີຊີວິດຢູ່ໄດ້ຢ່າງສັນໂດດ. ເພາະມະນຸດຕ້ອງໄດ້ອາໄສຊຶ່ງກັນແລະກັນ. ພວກເຮົາມັກຖືວ່າຕົນເປັນມະນຸດຜູ້ດຽວ, ຕັດຂາດຈາກຄົນອື່ນ. ຄວາມຈິງແລ້ວ, ພວກເຮົາມີການພົວພັນຊຶ່ງກັນແລະກັນ. ແລະຄວາມສາມັກຄີຂອງພວກເຮົາມີຜົນສະທ້ອນຕໍ່ໂລກ”.

ມາຈາກອາດິດອັກຄະສັງຄະລາດອັງຣິກັນ Desmond Tutu, ແບບຢ່າງຂອງການຕໍ່ສູ້ຕ້ານກັບການແບ່ງແຍກຜິວໜັງ. ແລະເພື່ອການຄົນດີກັນທາງອາພຣິກາພາກໃຕ້.

ຂໍ້ສະເໜີທີ 2: ຄວາມສໍາຄັນຂອງການສົນທະນາ

ການສົ່ງເສີມຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວໃຫ້ເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວນັ້ນກ່ອນອື່ນໝົດແມ່ນຂຶ້ນກັບຄວາມໄວ້ວາງໃຈ. ແຕ່ສ່ວນຫລາຍ, ການພົວພັນສື່ສານລະຫວ່າງມະນຸດນັ້ນຖືກເບິ່ງດ້ວຍແງ່ມູມທີ່ຂາດຄວາມເຊື່ອໄວ້ວາງໃຈ. ສິ່ງນີ້ສະແດງອອກຜ່ານທາງຄໍາເວົ້າທີ່ຮຸນແຮງເທິງເຄືອຄ່າຍສື່ສານສັງຄົມແລະການໂຕ້ຖຽງກັນ. ຈົ່ງເປັນເຫດໃຫ້ມີຄວາມກົວຍ້ານແລະແບ່ງແຍກກັນ. ພວກເຮົາຕ້ອງແກ້ໄຂບັນຫານີ້ຢ່າງໃດ?

ພວກເຮົາສາມາດແກ້ບັນຫານີ້ດ້ວຍການຮັບຟັງແລະການສົນທະນາ. ພວກເຮົາບໍ່ພຽງແຕ່ເຫັນດີກັບສິ່ງທີ່ຄົນອື່ນກ່າວມາເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຍັງຕ້ອງນໍາມາປະຕິບັດດ້ວຍກັນເພື່ອເບິ່ງວ່າມີຜູ້ໃດທີ່ມີຄວາມຄິດທີ່ແຕກຕ່າງໄປຈາກພວກເຮົາອີກບໍ່. ພວກເຮົາຕ້ອງຊອກຫາທຸກວິທີເພື່ອບໍ່ໃຫ້ມີການຜິດຖຽງກັນໃນການສົນທະນາ.

ຈົ່ງຢ່າປະນາມຄົນອື່ນແລະຕັດສິນຄົນອື່ນກ່ອນທີ່ໄດ້ປາກເວົ້າສົນທະນາດ້ວຍກັນ. ແລະຈົ່ງຢ່າຕີລາຄາຄົນອື່ນຜ່ານທາງການກະທໍາແລະຄວາມຄິດຂອງເຂົາ. ຈົ່ງພະຍາຍາມຫລີກເວັ້ນຄວາມຮຸນແຮງໃນຄໍາເວົ້າແລະການກະທໍາເຖິງວ່າສິ່ງທີ່ຄົນອື່ນກ່າວມານັ້ນຈະບໍ່ຖືກຕ້ອງແລະພວກເຮົາກໍບໍ່ເຫັນດີນໍາ.

ເພາະໃນສັງຄົມແລະໃນສາດສະໜາຂອງພວກເຮົາກໍເຊັ່ນດຽວກັນ. ບາງຄັ້ງກໍມີການຂັດຄ້ານທີ່ຮຸນແຮງ. ເຖິງວ່າພວກເຮົາຈະບໍ່ເຫັນດີກັບສິ່ງທີ່ຄົນອື່ນກ່າວມາ, ແຕ່ພວກເຮົາຄວນເຂົ້າໃຈສິ່ງທີ່ເຂົາກ່າວແລະພະຍາຍາມຊອກຫາເຫດຜົນດ້ວຍກັນ ໂດຍປາດສະຈາກການແບ່ງແຍກກັນ.

“ມິດຕະພາບແລະຄວາມເປັນອ້າຍນ້ອງກັນຢ່າງແທ້ຈິງນັ້ນສາມາດສ້າງບົນພື້ນຖານແຫ່ງຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງຄວາມຄິດແລະການກະທໍາ. ແນ່ນອນ, ບາງຄັ້ງມັນກໍເປັນສິ່ງທີ່ເຈັບປວດແຕ່ມັນກໍທໍາໃຫ້ພວກເຮົາເຂົ້າໃຈກັນດີຍິ່ງຂຶ້ນ”.

ມາຈາກຄໍາເວົ້າຂອງນັກປັດສະຍາ Jacques Maritain ໃນປີ 1970.

ຂໍ້ສະເໜີທີສາມ: ຄວາມເປັນອ້າຍນ້ອງກັນສໍາລັບທຸກຄົນ

ການສົ່ງເສີມຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວໃຫ້ເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວນັ້ນຍັງຂຶ້ນກັບການປະຕິເສດຄວາມບໍ່ຍຸດຕິທໍາໃນສົງຄົມ. ການແບ່ງແຍກຊົນຊັ້ນມີຮາກເງົ້າມາຈາກການປະຕິເສດຄົນອື່ນຫລືການທໍາໃຫ້ຄົນອື່ນຮູ້ສຶກບໍ່ໄດ້ຮັບການຕ້ອນຮັບຈາກກຸ່ມຄະນະແລະຈາກສັງຄົມ.

ພ້ອມກັບກິດຈະການທຸກຄົນໃນທຸກສາດສະໜາແລະພ້ອມກັບຜູ້ເຊື່ອຖືໃນຄວາມເຊື່ອທີ່ແຕກຕ່າງຈາກພວກເຮົາ ແລະພ້ອມກັບຊາຍໜຸ່ມຍິງສາວທີ່ມີນ້ຳໃຈດີທຸກຄົນທີ່ບໍ່ເຊື່ອຖືສາດສະໜາ, ໃຫ້ພວກເຮົາຈົ່ງມີຄວາມຮັກເມດຕາຕໍ່ຄົນທີ່ທຸກຍາກ, ຢູ່ຂອບສັງຄົມແລະຄົນອົບພະຍົບ. ຍ້ອນພວກເຂົາເຫລົ່ານີ້ເປັນຄົນທີ່ມີຄວາມທຸກທໍລະມານໃນຊີວິດ.

ການສ້າງມິດຕະພາບຄວາມເປັນອ້າຍນ້ອງກັນເລີ່ມຕົ້ນຈາກພວກເຮົາແຕ່ລະຄົນ. ຈົ່ງຫລີກເວັ້ນການແບ່ງພັກແບ່ງພວກ, ແຕ່ໃຫ້ສ້າງມິດຕະພາບຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວກັນ. ເມື່ອນັ້ນ, ພວກເຮົາຈະເຫັນວ່າດວງໃຈຂອງພວກເຮົາຈະເປີດກວ້າງແລະມີຄວາມເປັນມະນຸດຫລາຍຂຶ້ນ. ພວກເຮົາເຄີຍຄິດຢູ່ບໍ່ວ່າ ການກະທໍາໃນຊີວິດຂອງພວກເຮົານັ້ນມີຜົນສະທ້ອນເຖິງອີກມູມໜຶ່ງຂອງໂລກໄດ້ດ້ວຍ?

ສໍາລັບຜູ້ທີ່ມີຄວາມເຊື່ອ, ການສ້າງມິດຕະພາບຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວນັ້ນເປັນສິ່ງທີ່ຂາດບໍ່ໄດ້ໃນຊີວິດຄວາມເຊື່ອ. ເພາະພຣະເຢຊູເຈົ້າກ່າວວ່າ: “ທຸກສິ່ງທີ່ພວກເຈົ້າກະທໍາຕໍ່ຄົນຕໍ່ານ້ອຍ, ແມ່ນພວກເຈົ້າໄດ້ກະທໍາຕໍ່ເຮົາເອງ” (ມທ 25, 40). ພຣະເຢຊູເຈົ້າມາໃນໂລກນີ້ແມ່ນເພື່ອເປັນໜຶ່ງດຽວກັບມະນຸດທຸກຄົນ. ພວກເຮົາຈະຫຍັບເຂົ້າຫາພຣະອົງໄດ້ກໍຕໍ່ເມື່ອພວກເຮົາຫຍັບເຂົ້າຫາຜູ້ທີ່ທຸກລໍາບາກໃນຊີວິດ. ເພາະແມ່ນພຣະເຢຊູເຈົ້າທີ່ຢູ່ໃນພວກເຮົາ.

“ຄວາມທ້າທາຍທີ່ໃຫຍ່ທີ່ສຸດໃນຍຸກສະໄໝຂອງພວກເຮົານີ້ແມ່ນ: ເຮັດແນວໃດພວກເຮົາຈຶ່ງສາມາດປະຕິຮູບດວງໃຈຂອງພວກເຮົາ. ການປະຕິຮູບນີ້ຕ້ອງໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນຈາກພວກເຮົາແຕ່ລະຄົນ. ເມື່ອພວກເຮົາໃຫ້ຄວາມສໍາຄັນກັບຜູ້ທີ່ຕໍ່ານ້ອຍ, ກົມລົງລ້າງເທົ້າໃຫ້ພວກເຮົາແລະຮັກແພງພວກເຮົາດ້ວຍຄວາມຮັກທີ່ແທ້ຈິງເໝືອນດັ່ງຄວາມຮັກຂອງພຣະເຢຊູເຈົ້າທີ່ພາພຣະອົງໄປເຖິງກາງເຂນ, ເມື່ອນັ້ນ, ພວກເຮົາຈຶ່ງສາມາດເວົ້າຢ່າງຈິງຈັງວ່າ: “ດຽວນີ້, ຂ້ອຍໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນແລ້ວ”.

ຈາກຄໍາເວົ້າຂອງນັກຂ່າວຄົນອາເມຣິກາ, Dorothy Day, ທໍາງານເພີ່ສິດທິມະນຸດຊາດ, ໃນປີ 1963.

ຂໍ້ສະເໜີທີ່ສີ່: ຄວາມຮັກແພງກັບສິ່ງສ້າງທັງຫລາຍ

ໃນປັດຈະບັນນີ້, ພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ມີຄວາມຮັກແພງກັບສິ່ງສ້າງທັງຫລາຍ. ການເພິ່ງພາອາໄສລະຫວ່າງມະນຸດດ້ວຍກັນແລະລະຫວ່າງມະນຸດກັບສິ່ງສ້າງນັ້ນຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຮົາເຂົ້າໃຈວ່າ ພວກເຮົາເປັນອ້າຍເອື້ອຍນ້ອງກັນກັບສິ່ງສ້າງທັງຫລາຍ. ສໍາລັບຜູ້ທີ່ມີຄວາມເຊື່ອ, ຄວາມສວຍງາມຢູ່ໃນໂລກຈັກກະວານນີ້ດັບພຣະຄຸນຊຶ່ງພຣະເຈົ້າມອບໝາຍໃຫ້ພວກເຮົາເພື່ອພວກເຮົາຈະໄດ້ມອບຕໍ່ໃຫ້ຄົນໃນຍຸກສະໄໝຕໍ່ໄປ.

ພວກເຮົາເຫັນບໍ່ວ່າຈັກກະວານຂອງພວກເຮົາກໍາລັງຊຸບໂຊມລົງໄປຍ້ອນການກະທໍາຂອງມະນຸດ. ໃນຊ່ວງເວລາທີ່ຜ່ານມາໜຶ່ງນີ້, ໄດ້ມີໄພພິບັດທໍາມະຊາດແລະປາກົດການພູມິອາກາດໄດ້ມີຜົນກະທົບຕໍ່ຫລາຍປະເທດໃນໂລກ. ຍ້ອນໄພພິບັດເຫຼົ່ານີ້, ມະນຸດຈໍາຕ້ອງປົບໜີໄປອາໄສຢູ່ບ່ອນອື່ນ. ຍ້ອນບໍ່ສາມາດສືບຕໍ່ອາໄສບົນແຜ່ນດິນໂລກນີ້ໄດ້. ຕັ້ງແຕ່ທົດສັດຕະວັດທີ່ຜ່ານມາ, ໄດ້ມີການວິໄຈຫລາຍຢ່າງບອກເຕືອນພວກເຮົາເຖິງການລົ້ມລະລາຍຂອງຊີວະພາບ. ຕໍ່ໜ້າພາວະສຸກເສີນຂອງສິ່ງແວດລ້ອມນີ້, ການຕອບສະໜອງທາງດ້ານການເມືອງ, ທາງດ້ານວິທະຍາສາດແລະສັງຄົມເປັນສິ່ງສໍາຄັນ. ເຍົາວະຊົນຫລາຍຄົນໄດ້ກໍ່ໄດ້ຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂດ້ວຍຄວາມກ້າຫານ. ແຕ່ບັນຫາກໍຄືຍັງມີຫລາຍຢ່າງທີ່ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂໄດ້. ພວກເຮົາເຂົ້າໃຈບັນຫາຂອງພວກເຮົາ. ແຕ່ຈົ່ງຢ່າທີ່ຖອຍແລະໝົດກໍາລັງໃຈ. ສ່ວນຫລາຍແມ່ນເມື່ອພວກເຮົາວ່າ”ເກືອບບໍ່ເຫລືອຫຍັງແລ້ວ” ເວລານັ້ນແລະຈະມີສິ່ງໃດໜຶ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນ.

ສໍາລັບຄົນທີ່ເຊື່ອໃນພຣະເຈົ້າ, ຄວາມເຊື່ອເປັນສິ່ງຊຸກດັນໃຫ້ພວກເຮົາຊອກຫາວິທີເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາເຫຼົ່ານີ້. ພວກເຮົາໄດ້ຖາມຕົວເອງບໍ່ວ່າ: ສິ່ງໃດທີ່ຂ້ອຍຈະກະທໍາ, ແມ່ນແຕ່ສິ່ງນ້ອຍໆເພື່ອຈະຊ່ວຍແກ້ໄຂແລະເສີມສ້າງສິ່ງແວດລ້ອມໃຫ້ໂລກຂອງພວກເຮົາ?

“ພວກເຮົາທຸກຄົນ, ບໍ່ວ່າພວກເຮົາແມ່ນໃຜແລະຢູ່ໃສ. ພວກເຮົາສາມາດປະກອບສ່ວນໃນການແກ້ໄຂບັນຫາຂອງສິ່ງແວດລ້ອມແລະພູມິອາກາດຂອງຈັກກະວານຂອງພວກເຮົາ. ການູດແລຮັກສາສິ່ງສ້າງແມ່ນພາລະກິດຊຶ່ງພຣະເຈົ້າມອບໝາຍໃຫ້ພວກເຮົາແລະຮຽກຮ້ອງໃຫ້ພວກເຮົາຕອບສະໜອງ. ພວກເຮົາກໍາລັງຢູ່ໃນຊ່ວງເວລາວິກິດ. ອະນາຄົດຂອງລູກຫລານແລະບ້ານເຮືອນສ່ວນລວມຂອງພວກເຮົາແມ່ນຂຶ້ນກັບພວກເຮົາແຕ່ລະຄົນ”.

ເປັນຄໍາເຊື່ອເຊີນຂອງພຣະສັນຕະປາປາຟັງຊິສໂກ, ຂອງສັງຄະລາດອັອກໂຕດົກ Bartholomée, ຂອງອັກຄະສັງຄະລາດອັງຣິກັນ Canterbury Justin Welby, ໃນວັນທີ 1 ກັນຍາ ປີ 2021.

ຂໍ້ສະເໜີທີ່ຫ້າ: ຄວາມຮັກສໍາລັບຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວຂອງກຣິສຕະຊົນ

ການຊອກຫາຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວເປັນສິ່ງທ້າທາຍສໍາຄັນສໍາລັບກຣິສຕະຊົນ. ພວກເຮົາຕ້ອງເຮັດແນວໃດເພື່ອຈະມີຄວາມໜຶ່ງດຽວໃນຄວາມຫລາກຫລາຍ?

ມີແຕ່ໃນພຣະກຣິສໂຕເຈົ້າເທົ່ານັ້ນຊຶ່ງພວກເຮົາສາມາດພົບເຫັນບໍ່ເກີດຂອງຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວ (ຍງ 17, 20-21; ອຟຊ 2, 14). ອາໄສການຕາຍຂອງພຣະເຢຊູເຈົ້າບິນໄມ້ກາງເຂນ, ພຣະອົງໄດ້ທໍາລາຍການແບ່ງແຍກແລະຂັດສູ້ກັນລະຫວ່າງມະນຸດດ້ວຍກັນ. ດ້ວຍເຫດນີ້, ພຣະສາດສະໜາຈັກຈຶ່ງຮຽກເອີ້ນພວກເຮົາໃຫ້ຂ້າມຜ່ານການແບ່ງແຍກແລະກ້າວໄປສູ່ຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວໃນຄວາມຫລາກຫລາຍ. ນີ້ແລະເປັນສິ່ງສໍາຄັນສໍາລັບກຣິສຕັ້ງໃນການປະກອບສ່ວນເພື່ອສ້າງສາຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວໃນຄອບຄົວມະນຸດຊາດ. ສິ່ງນີ້ຈະເປັນຈິງໄດ້ກໍດ້ວຍອາໄສການເປັນພິຍານຂອງພວກເຮົາແຕ່ລະຄົນ. ພຣະວໍລະສານຊຸກຍູ້ພວກເຮົາໃຫ້ເປັນຜູ້ສ້າງເອກະພາບ. ພວກເຮົາທຸກຄົນສາມາດເປັນຜູ້ສ້າງເອກະພາບດ້ວຍການຮັບຟັງແລະສ້າງສາຍໄຍຜູກພັນໃນສະຖານທີ່ຊຶ່ງພວກເຮົາຢູ່ອາໄສ.

ໃນການສົນທະນາລະຫວ່າງສາດສະໜານັ້ນບໍ່ພຽງແຕ່ແມ່ນການຊອກຫາສິ່ງທີ່ແຕກຕ່າງກັນ, ເທວະສາດທີ່ແຕກຕ່າງກັນເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຍັງແມ່ນການຊອກຫາຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວກັນໃນກາສົນທະນາອີກດ້ວຍ.

ເພື່ອໃຫ້ສິ່ງທີ່ກ່າວມານີ້ເປັນຈິງໄດ້, ໃຫ້ພວກເຮົາເຕົ້າໂຮມກັນລະຫວ່າງຜູ້ທີ່ມີຄວາມເຊື່ອແຕກຕ່າງກັນເພື່ອພາວະນາຮ່ວມກັນແລະອ່ານວາຈາພຣະເຈົ້າພ້ອມກັນ. ໃຜຈະຮູ້ໄດ້? ບາງທີພຣະຈິດເຈົ້າຈະທໍາສິ່ງອັດສະຈັນ. ເພາະແມ່ນພຣະເຢຊູເຈົ້າເປັນຜູ້ເຕົ້າໂຮມພວກເຮົາ. ແລະຄວາມຮັກຂອງພຣະອົງສາມາດແຜ່ຂະຫຍາຍໄປເຖິງທຸກຄົນ, ເມື່ອພວກເຮົາຮັບຮູ້ເຖິງຄວາມອ່ອນແອແລະຄວາມຕ້ອງການຄວາມຊ່ວຍເຫລືອຊຶ່ງກັນແລະກັນ. ເວລານັ້ນ, ດວງໃຈຂອງພວກເຮົາຈະເປີດກວ້າງເພື່ອຕ້ອນຮັບຄົນອື່ນ.

“ສິ່ງສໍາຄັນຄືກັນຍອມຮັບແລະຮູ້ຈັກໃຫ້ຊຶ່ງກັນແລະກັນ. ບໍ່ແມ່ນເພື່ອໃຫ້ທຸກຄົນມີຄວາມເຊື່ອຖືແບບດຽວກັນ. ແຕ່ແມ່ນເພື່ອບັນລຸເຖິງຈຸດໝາຍສໍາຄັນຂອງຄວາມເຊື່ອອັນແມ່ນຄວາມເປັນເອກະພາບໃນສິ່ງທີ່ຫລາກຫລາຍ. ສ່ວນສິ່ງທີ່ເຫລືອນັ້ນໃຫ້ມອບໄວ້ໃນອ້ອມແຂນຂອງພຣະຈິດເຈົ້າ. ແລະນ້ອມຮັບພຣະປະສົງຂອງພຣະອົງ”.

ມາຈາກນັກເທວະສາດອັອກໂຕດົກ Elisabeth Behr-Sigel, ໃນປີ 1986.

ຂໍ້ສະເໜີທີ່ຫົກ: ຈົ່ງໃຫ້ພຣະເຈົ້າທຳໃຫ້ດວງໃຈພວກເຮົາເປັນໜຶ່ງດຽວກັນ

ການເສີມສ້າງຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວນັ້ນຮຽກຮ້ອງໝົດທັງຊີວິດຂອງພວກເຮົາ. ຊຶ່ງເລີ່ມຈາກດວງໃຈຂອງພວກເຮົາ. ດັ່ງຄຳພາວະນາໃນບົດເພງສັກສິດທີ່ວ່າ: “ຈົ່ງທຳໃຫ້ດວງໃຈຂອງລູກເປັນໜຶ່ງດຽວເພື່ອຈະໄດ້ນົບໄຫວ້ບູຊາພຣະອົງ” (ພສສ 86, 11).

ເພື່ອຈະບັນລຸເຖິງຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວໃນໃຈຂອງພວກເຮົາ, ໃຫ້ພວກເຮົາເລີ່ມຕົ້ນຈາກການແຍກແຍະຄວາມປາດຖະໜາໃນຕົວພວກເຮົາ. ຈົ່ງຍອມຮັບວ່າພວກເຮົາບໍ່ສາມາດເລືອກທຸກສິ່ງໄດ້. ຖ້າມີສິ່ງໃດທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງເລືອກ, ໃຫ້ເລືອກສິ່ງທີ່ນຳສັນຕິສຸກ, ແສງສະວ່າງແລະຄວາມສຸກມາໃຫ້ພວກເຮົາ.

ພວກເຮົາມີຄວາມກະຫາຍແຫ່ງຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວໃນຕົວພວກເຮົາທີ່ມາຈາກພຣະເຈົ້າ. ໃຫ້ພວກເຮົາສະແດງຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວນີ້ອອກມາຜ່ານທາງຄຳພາວະນາ. ແມ່ນວ່າພວກເຮົາຈະບໍ່ມີຄຳເວົ້າຫລາຍ. ແຕ່ໃຫ້ພວກເຮົາຢູ່ຕໍ່ໜ້າພຣະເຈົ້າໃນຄວາມມີງຽບກັບພຣະອົງ. ສິ່ງນີ້ແລະຈະຊ່ວຍພວກເຮົາໃຫ້ພົບກັບຄວາມໝາຍຂອງຊີວິດ. ຈົ່ງໃຫ້ພຣະຈິດເຈົ້າທຳງານໃນຕົວຂອງພວກເຮົາ.

ຖ້າຢາກພົບກັບຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວໃນໃຈຂອງພວກເຮົາ. ມີສິ່ງໜຶ່ງສາມາດຊ່ວຍພວກເຮົາໄດ້ຄືໃຫ້ພວກເຮົາຫັນໄປຫາພຣະເຢຊູເຈົ້າ. ເພື່ອຈະໄດ້ຮູ້ຈັກພຣະອົງຢັ້ງຢືນແລະມອບຖະຫວາຍຄວາມທຸກແລະຄວາມສຸກຂອງພວກເຮົາໃຫ້ພຣະອົງ. ເຖິງວ່າພວກເຮົາຈະຢູ່ໃນຄວາມຫຍຸ້ງຍາກສັບສົນ, ໃນຄວາມບໍ່ແນ່ນອນສຳລັບອະນາຄົດ. ແຕ່ພວກເຮົາສາມາດປະເຊີນໜ້າກັບສິ່ງເຫລົ່ານັ້ນພ້ອມກັບພຣະເຢຊູເຈົ້າໃນຄວາມເຊື່ອແລະພຣະຈິດເຈົ້າຈະນຳພາພວກເຮົາ.

“ຢູ່ໃນຄວາມມີດຽວແມ່ນກຳລັງສະດັບຟັງພຣະເຈົ້າ. ຈົ່ງປະຖິ້ມທຸກສິ່ງຢ່າງທີ່ກົດຂວາງບໍ່ໃຫ້ພວກເຮົາຟັງສຽງພຣະເຈົ້າ. ຈົ່ງຟັງສຽງຂອງພຣະເຈົ້າເປັນຕົ້ນໃນຄຳພາວະນາ ເພື່ອຮູ້ຈັກນ້ຳພຣະໄທຂອງພຣະອົງ. ພວກເຮົາຕ້ອງການຄວາມມີດຽວເພື່ອຮູ້ຈັກແລະປະຕິບັດນ້ຳພຣະໄທພຣະເຈົ້າ. ພວກເຮົາສາມາດງຽບໃນທຸກເວລາແລະທຸກສະຖານທີ່. ຈົ່ງມີດຽວໄຕ່ຕອງເພື່ອຮັບເອົານ້ຳພຣະໄທພຣະເຈົ້າ, ເໝືອນດັ່ງຊາວສວນທີ່ຮັບຜົນລະປູກ. ແລະເໝືອນດັ່ງນັກປາດທີ່ຮັບໝາກຜົນແຫ່ງປະສົບການ”.

ຈາກນັກປະພັນແລະນັກສັງຄົມສົງເພາະຝລັ່ງເສດ Madeleine Delbr el, ໃນປີ 1968